

Title (en)

Wad for shotgun or rifle cartridges, and cartridge having such a wad.

Title (de)

Schrotpatronenpropfen für Flinten oder andere Waffen sowie mit einem solchen Propfen versehene Patrone.

Title (fr)

Bourre pour cartouches de fusils de chasse ou autres armes à feu et les cartouches équipées de cette bourre.

Publication

EP 0196262 A2 19861001 (FR)

Application

EP 86420085 A 19860324

Priority

- FR 8504880 A 19850325
- FR 8510904 A 19850709
- FR 8513847 A 19850911
- FR 8602521 A 19860217

Abstract (en)

This rod is produced from one or more bodies of suitable shapes and sizes made of hard or elastically deformable plastic and being capable of functioning as a regulator. The body or bodies are appropriately arranged inside the cartridge directly in combination with the charge and the lead shot or inside a cup forming a skirt. The cup has a rear sealing skirt (3) separated from a front skirt (1d) receiving the charge of lead shot by a transverse partition (1h). The skirt interacts in its rear part facing the powder with a slug (4) made of elastically deformable flexible material and shaped to penetrate into the skirt (3) during firing, in order, on the one hand, to ensure perfect sealing by being laid against the separating partition (1h) and, on the other hand, to assist the expansion of the skirt (3) when it leaves the muzzle of the barrel. <IMAGE>

Abstract (fr)

Cette bourre est exécutée à partir d'un ou plusieurs corps de formes et dimensions appropriées, en matière plastique dur ou déformable élastiquement en étant susceptible de faire office de régulateur, le ou lesdits corps étant convenablement disposés à l'intérieur de la cartouche directement en combinaison avec la charge et les plombs, ou bien à l'intérieur d'un godet formant jupe, le godet présentant une jupe arrière d'étanchéité (3) séparée d'une jupe avant (1d) recevant la charge de plombs, par une cloison transversale (1h), ladite jupe coopérant dans sa partie arrière du côté de la poudre avec une pastille (4) en matière souple déformable élastiquement conformée pour pénétrer à l'intérieur de ladite jupe (3) lors du tir en vue, d'une part, d'assurer une étanchéité parfaite en venant plaquer contre la cloison de séparation (1h) et, d'autre part, favoriser l'expansion de ladite jupe (3) à la sortie de la bouche du canon.

IPC 1-7

F42B 7/08

IPC 8 full level

F42B 7/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

F42B 7/08 (2013.01)

Cited by

ITMI20102114A1; FR2701106A1; FR2615936A1; GB2614282A; EP0301981A1; FR2620811A2; EP1413847A1; FR2846409A1;
WO2023118817A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0196262 A2 19861001; EP 0196262 A3 19890426; ES 296581 U 19881216; ES 296581 Y 19890701

DOCDB simple family (application)

EP 86420085 A 19860324; ES 296581 U 19860324